
o es mossega la llen-
gua. Joan Sans, con-
seller del PS a la mi-
noria d’Encamp,

deixa clar que és dels que donen
suport quan entén que les coses
es fan bé i qui no estalvia críti-
ques si no les comparteix.

Els problemes financers, s’han
solucionat?
És el deute inferior al de l’ante-
rior majoria? Sí, però recordem
que el comú actual va entrar
amb 37 milions d’euros. L’actual
cònsol de la majoria n’havia dei-
xat 54. Miquel Alís s’ho va trobar
i, tot i així, va girar la truita, va in-
vertir a la parròquia i va eixugar
fins a 37 milions. Ara diuen que
el deute és de 30, però s’han de-
manat préstecs per vuit milions.
I, el més greu és que la situació
de la parròquia no ha millorat i
que no hi ha una línia estratègi-
ca que permeti veure que ho fa-
rà. Per salut i necessitat pública,
la majoria s’ha de ruboritzar
quan parla de la feina feta. 

Enguany s’inverteix més...
La gran, entre cometes, inversió
és a Prada de Moles, i és errada.
Hem hagut de demanar dos mi-
lions per a una remodelació ne-
cessària quan el Govern havia
promès pagar el 50% que no
veurem i en tres anys haurem de
tornar a actuar.

Expliqui’s...
Hi ha necessitats que no s’han
tingut en compte. És clar que ca-
lia posar el nas a la zona, que es-
tava abandonada, però ningú ha
contrastat amb les associacions
esportives si hi ha més coses a
fer. Deixarà de ser obac el camp?
No. Quan nevi, continuaran els
mateixos problemes. Es pot per-
metre el luxe de no preveure una
zona coberta? Un projecte com
aquest, de més de dos milions
d’euros, no es pot tirar endavant
sense consultar els ciutadans i
que puguin fer aportacions, si
més no els que l’han d’emprar. 

Com veu el problema dels tan-
caments de l’accés a França?
És gravíssim. Hi ha dies que es
mantenia la carretera tancada
quan feia un sol espectacular
per un tram on hi havia risc d’a-
llaus. S’ha d’assegurar que els
tancaments es minimitzin.

Quina és la sensació?
Que no s’hi destinen tots els re-
cursos que s’hi podrien destinar
per garantir que el tancament
fos el mínim. No tinc clar si en
disposa de més o no. Si no en te-
nen, toca pressionar el Govern
perquè faci una col·laboració. 

Veuria correcte que Andorra hi
realitzés alguna inversió?
Sí, que es col·laborés perquè s’a-
favorís que els tancaments no si-
guin tan llargs.

Es fa prou des de França?
No vull ser mal pensat, però sa-
bem que si es tanca l’accés, s’afa-
voreix el pas pel túnel de Pimo-
rent i que els esquiadors
gaudeixin d’unes altres instal·la-
cions que no són les andorranes.

Com valora el projecte de peu
de pistes al Pas?
Segur que ho volem tots. Què és
el que sorprèn? La bona intenció
de la majoria comunal envers
l’embelliment de la vila iniciada
en l’anterior mandat, ha vist
fruits? No. Per què no s’ha donat
continuïtat a fórmules tan agra-
dables i que han millorat espais
com les contribucions espe-
cials? Els vilatans del Pas estaven
contents. Per què no s’ha invertit
en altres espais? No en tinc la
resposta. Potser ara, a les acaba-
lles del mandat, ens trobarem al-
guna sorpresa.

Quant podria costar?
El projecte no està ni dibuixat. Ja
ens podríem haver assessorat en
què consistiria. 

Hi pot fer front el comú?
Si es pot fer el de Prada de Moles
sense el compromís del Govern,
evidentment es pot fer front a
aquesta inversió.

Amb Saetde, han millorat real-
ment les relacions?
Conflictes no se n’han desenvo-
lupat, però si hi ha hagut millo-
res deuen ser personals, perquè
no hem tingut ni hem vist bene-
ficis per a la parròquia.

Segueix sense acord perquè es
faci càrrec del Funicamp...
Tenim una infraestructura que
ens costa més de dos milions
d’euros. És la porta més gran al

domini. Si el tanquéssim seria
un problema per a Grandvalira.
Genera uns beneficis al domini i
a Saetde. El més interessant se-
ria que formés part del domini.
Potser quan l’acabem de pagar,
el 2019, interessarà perquè el dè-
ficit ja no serà aquest. I llavors és
quan ens hem de plantejar si pot
donar beneficis i si val la pena
mantenir-lo.

Quan no s’hagi d’amortitzar,
potser no caldrà donar-lo...
Llavors li sortiran molts nuvis.

Descarta ja la venda d’accions?
Sí. Des de Saetde tots els accio-
nistes han deixat clar que no se-
rà així i el comú ha dit que en
cap cas té aquesta intenció.

Si fos cònsol, què faria?
D’entrada, s’hauria de consultar

la població, però no seria del
meu grat. No sóc partidari de
privatitzar serveis i menys quan
tenim la participació en un do-
mini que funciona molt bé i que
aporta recursos a la parròquia.

És factible posar una urna al
Pas per a les eleccions?
No és senzill per un tema orga-
nitzatiu i perquè s’ha de preveu-
re un funcionament que seguei-
xi la llei, però penso que sí.
Recordo que el 2011 la conselle-
ra de la majoria Noèlia Mesas va
anar a la Batllia a votar i va dir
que ho feia perquè no tenia urna
al Pas. No val fer la paperina el
2011 i al cap de tres anys no ha-
ver trobat la solució. 

Què pot aportar ubicar el mi-
nisteri de Cultura al Rosaleda?
Amb els 500.000 euros del pres-
supost del 2015 poca cosa es fa-
rà. No sé quan estarà enllestit.
Gaire clar no ho deuen tenir.
Sempre hem dit que el Rosaleda
ha de tenir vida útil i portar el
ministeri revitalitza part de la
parròquia. Accions com aques-
tes són les que permetran que el
poble torni a ser el que era. 

Què es pot fer per reactivar la
zona comercial?
Si fos empresari, em costaria
molt trobar una ubicació. No po-
dem tenir les avingudes com les
tenim. Val que no es poden co-
mençar de cap a cap, però aga-
fem un tros i busquem fórmules
com les contribucions especials. 

Quin és el segon problema?
Que al teixit associatiu, el comú
no l’agafi de la mà i l’estiri. Cal
ajudar-lo amb els recursos del
comú perquè això sigui un èxit.

EL CONSELLER DE LA MINORIA SOCIALDEMÒCRATA AL COMÚ D’ENCAMP NO ESTALVIA CRÍTIQUES ALS
ERRORS QUE, AL SEU ENTENDRE, HA COMÈS ELS DARRERS ANYS LA MAJORIA DEMÒCRATA

“Quan l’haguem pagat el 2019, al
Funicamp li sortiran molts nuvis”

GABRIEL PÉREZ
Andorra la Vella
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Per salut i necessitat
pública, la majoria s’ha
de ruboritzar quan
parla de la feina feta

S’hauria de consultar la
població per vendre les
accions a Saetde però
no en sóc partidari
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